
PROTOKÓŁ NR XXIX/16 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 24 listopada 2016 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram XXIX sesję rady gminy 
Kostomłoty.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przedstawiam porządek obrad. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  ostatniej sesji. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i odprowadzania ścieków na rok 2017. 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnej stawki opłaty za usługę usuwania z 

nieruchomości nieczystości ciekłych.  
12.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat. 
13.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
14.  Informacje i komunikaty.  
15.  Wnioski i zapytania. 
16.  Sprawy bieżące. 
17.  Zakończenie obrad XXIX  sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Stwierdzam na podstawie listy 
obecności, że w sesji uczestniczy 14 radnych, zatem rada ma moc podejmowania 
prawomocnych uchwał.  Czy są uwagi do przedłożonego porządku obrad?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Prosiłbym o wycofanie z porządku obrad pkt 11 - projekt 
uchwały w sprawie określenia górnej stawki opłaty za usługę usuwania z nieruchomości 
nieczystości ciekłych, ponieważ nie trzeba jej podejmować, ponieważ pozostają ceny z 
2016 r. Proszę o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie przez Wójta Gminy Kostomłoty umowy na współfinansowanie zadania p.n. 
„Budowa ciągu pieszo-rowerowego relacji Zabłoto-Kostomłoty” i zabezpieczeniu na ten 
cel środków finansowych w budżecie Gminy Kostomłoty (wójt odczytał projekt uchwały). 
Ponieważ prawdopodobnie będą środki w ramach RPO na ścieżki rowerowe. To jest 
współfinansowanie łącznie z powiatem. 85% jest dofinansowania z RPO, natomiast 15% 
jest podzielone na 50% powiat i gmina 50%. Proszę też o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych gminy Kostomłoty na 2017 rok. Nigdy nie był 
uchwalany plan rozwoju i modernizacji. Może kiedyś był uchwalany kanalizacji, natomiast 
nigdy nie był wymagany do uchwały o przyjęciu cen taryf za odprowadzenie ścieków i 
zużycie wody. To jest tzw. uchwała kosmetyczna. Czy będzie potrzebna - trudno 
powiedzieć, ale na wszelki wypadek tą uchwałę podejmujemy, ponieważ ustawa mówi, że 
taka uchwała powinna być podjęta. Myśmy tutaj dyskutowali: pani Puzio z panem 
Krzyżakiem, co w tym ująć. W zasadzie to jest tylko pro forma. To jest uchwała 
pomocnicza do tej, którą będziemy podejmowali w sprawie taryfy wody i kanalizacji. Nie 
ma to nic wspólnego z tym, co będziemy (praktycznie myśmy ujęli 2017) robić, 
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natomiast nie ma nic wspólnego, jakie przyszłościowo ponieważ nie wiemy, co może być 
przyszłościowo, jakie będą dofinansowania, a po drugie, jakie będziemy mieć środki 
własne. W tej chwili jest wielki znak zapytania jakie będą środki własne na 2017, 2018. 
Prosiłbym bardzo o wprowadzenie do porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – jest propozycja wykreślenia pkt 11 i 
wprowadzenia dwóch dodatkowych uchwał. Czy są jeszcze jakieś uwagi do przedłożonego 
porządku obrad? Jeśli nie, kto jest za przyjęciem porządku z zaproponowanymi 
zmianami, czyli wykreślenie pkt 11 - podjęcie uchwały w sprawie określenia górnej stawki 
opłaty za usługę usuwania z nieruchomości nieczystości ciekłych i wprowadzenia dwóch 
nowych uchwał po pkt 12, uchwał zaproponowanych przez pana wójta? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
Na dzisiejszej sesji witam pana starostę Grzegorza Pierzchalskiego, pana wójta, państwa 
sołtysów, radnych, kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników UG i wszystkich 
obecnych.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Prosiłbym bardzo panie przewodniczący, aby projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych gminy Kostomłoty na 2017 rok przesunąć przed 
podjęciem uchwały o zatwierdzeniu taryf. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dobrze.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych gminy Kostomłoty na 
2017 rok. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i odprowadzania ścieków na rok 2017.  

12.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 
dzierżawy po umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat.  

13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Kostomłoty umowy na współfinansowanie zadania p.n. „Budowa ciągu pieszo-
rowerowego relacji Zabłoto-Kostomłoty” i zabezpieczeniu na ten cel środków 
finansowych w budżecie Gminy Kostomłoty.  

14.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
15.  Informacje i komunikaty.  
16.  Wnioski i zapytania. 
17.  Sprawy bieżące. 
18.  Zakończenie obrad XXIX  sesji Rady Gminy. 

 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt protokołu był wyłożony w Biurze 
Rady, uwagi nie wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z sesji, proszę o 
podniesienie ręki: 
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kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
od dnia  27.10.2016 r. do dnia 15.11.2016 r. 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Złożenie wniosku o płatność w Ministerstwie Sportu i Turystyki na zadania 
„Budowa boiska wielofunkcyjnego w miejscowości Kostomłoty”. 

3. Złożenie wniosku o płatność w Urzędzie Marszałkowskim dla projektu 
„Zagospodarowanie terenów przy gminnych obiektach rekreacyjno-sportowych” 

4. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- odstąpienia od ustalenia opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości na skutek podziału nieruchomości 
- wykonania budżetu gminy za III kwartał 2016 r. 
- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kostomłoty 
- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2016 r. 
- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż sześciu 
nieruchomości (obręb Kostomłoty - działki pod budownictwo mieszkaniowe) 
- przedłożenia projektu uchwały wieloletniej prognozy finansowej oraz projektu 
uchwały budżetowej Gminy Kostomłoty na 2017 r. 
5. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 1 
• wycinki drzew – 6 
• nadania numerów porządkowych – 2 
• podziału nieruchomości – 1 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  
w okresie od 25.10.2016r. do 10.11.2016r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 12 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

17, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

3 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

14 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 0,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 
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Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =0, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =0 

Decyzje w sprawie zwrotu podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego 

Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                       Odmowne=0 
                                                                                                       Pozytywne=0 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
Zamykam dyskusję. 

 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie odczytujemy tego sprawozdania. 
Czy są jakieś uwagi do sprawozdania? Nie widzę chętnych. Zamykam ten punkt obrad 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu).   
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś chciałby zabrać głos?  
 
Marzena Kruźlak – Ja mam problem w Wichrowie przy pomniku. Nie wiem, czy wszyscy 
radni wiedzą, gdzie to jest. Przy pomniku mieszka pani, która wynajmuje, zrobiła sobie 
hotel, wynajmuje firmom mieszkanie. Wzdłuż pomnika parkują samochody. Zniszczyła mi 
zieleń. Prosiłam, żeby przed Wszystkimi Świętymi „ogarnęła to”, wyrównała ładnie. 
Zniszczyła. Powiedziała mi, że pan wójt zgodził się na utwardzenie tej posesji. Poszłam do 
pana wójta i pan wójt powiedział, że dostała zezwolenie na utwardzenie drogi. Zaczęła 
mnie straszyć, że pojedzie do wojewody. Poszłam do pana wójta. Pan wójt powiedział 
tak, zezwolił na utwardzenie, bo jest możliwość do 1,20 m utwardzić. Ale na parking jest 
niezgodzony. Do tej pory 7-8 busów stoi. Jest tak utwardzone, że na pewno nikt by się na 
to nie zgodził. I teraz jest takie pytanie, co ja jako sołtys mogę w tym kierunku zrobić? 
To, co pani zrobiła, to ona się teraz ze mnie śmieje, że ja jako sołtys nic w tym momencie 
nie mogę zrobić. Bardzo bym prosiła, żeby tą sprawę ruszyć, bo jest pomnik ku czci 
pamięci. Ja mieszkam 40 lat. Przyjechała pani, która mieszka 4 lata, nie jest nawet 
zameldowana, robi to co robi. Zakazu nie można dać, bo pan wójt powiedział, że to nie 
jest ruchliwa droga. A o utwardzenie można. Nie wiem, co ja w tym kierunku mogłabym 
zrobić i bardzo bym prosiła szanownych radnych, żebyście naprawdę pomogli mi, bo nie 
wygląda to ładnie. Bardzo bym prosiła, żebyście radni przyjechali, zobaczyli jak to jest.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Droga koło pomnika ma 9 m, kostka ma 3,5 m, 
utwardzenie 1,2 m. Wyraziłem zgodę. Jeżeli ktoś to frezowiną utwardza to jestem 
wdzięczny. Natomiast pani ma wystąpić do starostwa powiatowego, bo chce bezpośrednio 
wjazd zrobić z drogi powiatowej na swoją posesję, żeby parkować pojazdy. Droga jest 9 
m i jeżeli ktoś postawi jakiś samochód to nie przeszkadza w ruchu. Chyba, że 
przeszkadza w ruchu, panią sołtys informowałem, proszę zgłaszać na policję. Pani 
docelowo ma zrobić sobie parking. W związku z tym, drogę którą przejeżdża parę 
samochodów dziennie, nie można zablokować, dlatego, że ktoś się na poboczu 
zatrzymuje. I to jest moja decyzja, sądzę że rozsądna.  
 
Marzena Kruźlak – Panie wójcie, ale ta pani może zrobić tak, że mogą ci pracownicy 
wysiąść, jechać na CPN Orlen czy Lotos i zaparkować. Wójt nie był tam i nie widział. Ja 

  
 

4



jestem sołtysem, gospodarzem Wichrowa i jak ja w tym kierunku nic nie zrobię, to 
przepraszam bardzo, po co tu sołtys ma być, jak nic sołtys nie może zrobić?  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani zgłosiła zagadnienie, a pan wójt 
odpowiedział. Natomiast prosiłbym, aby Komisja Prawa, ewentualnie, to przeanalizowała i 
zobaczyła, co w tej sprawie można zrobić. 
 
Beata Andrejewicz – Prośba do pana starosty o przycięcie krzaków na drodze z 
Jarząbkowic do Gałowa. Dostałam pismo przed wiosną, przed tym okresem ochronnym. 
Nie zostało wycięte. Krzaki już wchodzą na jezdnię, a jest to jedyna droga do Wrocławia. 
Gorąca prośba, nie będę wysyłała pisma. Prośba, żeby przyciąć te krzewy.  
 
Grzegorz Pierzchalski - Ja ten temat znam. Mam nadzieje, że jeżeli będzie łagodna zima 
to odkrzaczymy na całym powiecie. Tak naprawdę zostało tego niewiele, aczkolwiek 
jeszcze jest u was. Zaczęliśmy odkrzaczanie dopiero w tym tygodniu, ponieważ kosiliśmy. 
Musieliśmy wykosić po obu stronach rowy tam, gdzie jest to możliwe, żeby odrosty nie 
rosły i ewentualnie przy zamieciach nie zatrzymywał się śnieg. To zrobiliśmy. Zaczęliśmy 
odkrzaczanie od Lisowic na prośbę radnej i pana wójta. Niestety, zepsuła się maszyna. 
Mam nadzieję, że dzisiaj się naprawi tą maszynę. Zrobimy Lisowice, zrobię jeszcze jeden 
odcinek drogi na gminie Miękinia (bardzo ruchliwa droga). Mam nadzieję, że w tym roku 
temat krzaków zniknie z powiatu przy drogach. 
  
Beata Andrejewicz – Panie starosto mi się wydaje, z tego co ja się orientuję, to te krzaki 
powinny być przycinane co najmniej raz  w roku.  
 
Grzegorz Pierzchalski - Były na całym powiecie. Będą przycięte. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani sołtys zgłosiła, pan wicestarosta 
odpowiedział i myślę, że przed zimą zdążymy to wykonać.  
 
Grzegorz Żerelik - Panie starosto chciałem zwrócić uwagę, o tym rozmawialiśmy już jakiś 
czas temu, o studzienkach w Samborzu. Widzę, że ten temat dalej jest nieporuszony. 
Ostatnio po opadach deszczu nawet zdjęcia sobie porobiłem telefonem. Są po prostu 
zapchane, woda nie schodzi i przepływa sobie dalej. Trzeba byłoby wybrać tą ziemię, czy 
przeczyścić. Wiem, że 2 lata temu były czyszczone. Znowu są zamulone piaskiem. 
 
Grzegorz Pierzchalski -Czyli problem samej studzienki. Dobrze. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie widzę chętnych do zabrania głosu. 
Przechodzimy do pkt.7. 
 
Ad.7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uzyskał pozytywną opinię   
Komisji Budżetu.  Czy odczytujemy? 
 
Radni – Nie (jednogłośnie). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę panie skarbniku o uzasadnienie i 
ewentualne autopoprawki. 
 
Rafał Hossa – Chciałbym nanieść jedną autopoprawkę do zadania inwestycyjnego 
„Budowa zbiornika bezodpływowego na ścieki wraz z przyłączami przy budynku nr 13 w 
miejscowości Budziszów na działce nr 77/6". W projekcie uchwały była podana kwota 
30.661 zł. Jednak podpisano aneks do umowy, który będzie opiewał na kwotę 31.560,29  
zł. Wobec tego została ta wartość zmieniona do tej kwoty. Zwiększono po stronie 
dochodów oraz zwiększono zadanie inwestycyjne. To są wszystkie zmiany, które 
chciałbym nanieść. To będzie pkt 4 po stronie wydatków oraz pkt 2 po stronie dochodów.  
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Iwo Iwaszków - Nie jestem członkiem Komisji Budżetowej ani Komisji Rolnictwa. Mam 
takie pytanie do pana wójta, dotyczy zakupu samochodu do celu służbowego. Chciałbym 
zapytać, kto będzie mógł korzystać  z tego samochodu? Czy będą mogli korzystać z niego 
pracownicy socjalni? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Z samochodu będą korzystać tak jaka do tej pory 
pracownicy gminni. Nie zatrudniamy kierowcy. Jeżdżą pracownicy gminni. W takiej samej 
formie. Jak będzie trzeba podwieźć pracownika socjalnego, to nasz pracownik może 
podwieźć.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie widzę więcej chętnych do zabrania 
głosu. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały z korektą wniesioną 
przez pana skarbnika na dzisiejszym posiedzeniu, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przechodzimy do cyklu uchwał 
podatkowych. Proponuję, ze względu na obszerność treści, ich nie odczytywać, natomiast 
przedstawimy najważniejsze elementy w tych uchwałach. 
 
Janina Gawlik – Proponuję, żeby nie odczytywać żadnej uchwały. Uchwały zostały 
przeanalizowane na komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zanim przejdziemy do uchwały w 
sprawie podatku od nieruchomości. Państwo, uczestnicy dzisiejszej sesji,  nie widzieliście 
uchwały w sprawie podatku rolnego, a to dlatego, że przyjmujemy stawkę określoną 
przez GUS i ona w konsekwencji będzie niższa o 1,31 w stosunku do roku obecnego. 
Czyli mniej więcej w wysokości 3 zł za hektar przeliczeniowy w przyszłym roku podatek 
rolny będzie niższy niż w roku 2016. To tytułem wprowadzenia. Przechodzimy do uchwały 
w sprawie podatku od nieruchomości. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 
Budżetu. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Jedna informacja dla 
państwa z poza rady - uchwała utrzymuje stawki tegoroczne z jednym wyjątkiem – 
dotyczących obszarów rewitalizowanych (jest to obszar, który na terenie naszej gminy nie 
występuje). W przyszłym roku, jeśli chodzi o podatek od nieruchomości, stawki zostają 
na poziomie tego roku. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 
przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tu również stawki pozostają na 
niezmienionym poziomie, z jednym wyjątkiem, a mianowicie, powyżej 20 m2 stawka 
max. to będzie 750 zł, a nie 758 tak jak to było w tym roku. Otwieram dyskusję. 
Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
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uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych gminy Kostomłoty na 2017 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. 
 
Janina Gawlik – W związku z tym, że na komisji nie była analizowana, bardzo byśmy 
prosili panią Puzio o krótki opis tej uchwały.  
 
Barbara Kuriata-Puzio - Zgodnie z ustawą w wieloletnim planie powinno znaleźć się: 
zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych, przedsięwzięcia rozwojowo-modernizacyjne, 
przedsięwzięcia racjonalizujące, nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach (zgodnie 
z budżetem na 2017 r. oraz środki, jakie przeznaczyło ZGK na sytuacje awaryjne), 
sposoby finansowania planowanych inwestycji. Wszystkie zadania zostały pokrótce 
wyczerpane, natomiast nie ma tu żadnych konkretnych może informacji, bo nie 
chcieliśmy się rozpisywać. Planowany zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych (ZGK 
utrzymuje nadal te same świadczenia). Przedsięwzięcia rozwojowo-modernizacyjne (stan 
zwodociągowania i skanalizowania naszej gminy oraz jakie planowane są na przyszły rok 
zadania inwestycyjne przez gminę). Racjonalizacja (co mogłoby wpłynąć na to, żebyśmy 
lepiej świadczyli usługi). Nakłady inwestycyjne (co zaplanowane jest w budżecie naszym i 
ZGK). Kwestie finansowe (staramy się o środki unijne, pokazujemy na które plany, z 
jakich programów oraz że mamy aglomerację). 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha odczytał pkt. 3, 4, 5 wieloletniego planu rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych gminy Kostomłoty na 2017 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie widzę chętnych do zabrania głosu. 
Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej i 
wyjaśnionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków na rok 
2017. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uzyskał pozytywną opinię  
Komisji Budżetowej. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za 
podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych na czas 
oznaczony do 3 lat.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uzyskał pozytywną opinię  
Komisji Budżetowej. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za 
podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Kostomłoty umowy na 
współfinansowanie zadania p.n. „Budowa ciągu pieszo-rowerowego relacji Zabłoto-
Kostomłoty” i zabezpieczeniu na ten cel środków finansowych w budżecie Gminy 
Kostomłoty.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję.  
 
Iwo Iwaszków - Na kiedy jest planowane zakończenie tej inwestycji? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie wiadomo kiedy będzie planowane, bo jeszcze nie jest 
rozpoczęte. Jak możemy mówić o zakończeniu. Jeszcze nie jest złożony wniosek o 
dofinansowanie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Planowane na 2017 r. z 
dofinansowaniem ze środków UE, o ile otrzymamy. Zakładamy, że tak. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na poprzedniej sesji wniosek złożyli: 
pan Marian Fita, pan Grzegorz Żerelik i pan Jan Szwedo. Wnioski zostały przekazane do 
starostwa powiatowego dotyczące mienia powiatowego, natomiast w zakresie mienia 
gminnego pan wójt udzielił odpowiedzi.  
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Informacyjne, sesja budżetowa 
planowana jest 29 grudnia. Nie? Prosiłbym po sesji o pozostanie wszystkich 
przewodniczących komisji i ustalimy termin. 
 
Janina Gawlik - Dzisiaj każdy się śpieszy do pracy. Jesteśmy w poniedziałek na komisji 
wspólnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Prosiłbym po sesji na 3 minuty o 
pozostanie wszystkich przewodniczących komisji. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Żeby Komisja Budżetowa obradowała na temat budżetu to 
muszą wcześniej odbyć się pozostałe komisje. Wnioski zostaną przekazane do Komisji 
Budżetowej i wtenczas Komisja Budżetowa będzie debatować zgodnie ze statutem. 
Bardzo bym prosił, żeby po sesji pozostali przewodniczący komisji, żeby ustalić, kiedy 
będą posiedzenia poszczególnych komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie widzę chętnych do zabrania głosu. 
 
Ad. 16. 
Iwo Iwaszków – Mam pytanie do pana wójta - w lutym, w przyszłym roku kończy się 
kadencja dyrektora gimnazjum. Chciałem zapytać, czy będzie ogłoszony konkurs, czy też 
przedłuży się pełnienie obowiązków pani dyrektor? Co jest planowane? To jest moje 
pierwsze pytanie. Drugie pytanie dotyczy FS. Mam pytanie do pana wójta i pana sołtysa. 
Do decydentów skierowane. Chodzi o to, że jest przeznaczona kwota 32 tys. Miałbym 
taką prośbę, pytanie. Kto będzie decydował o tym, jaki sprzęt rekreacyjno-sportowy 
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będzie zamontowany na placu? Bardzo bym chciał, żeby ta osoba się ze mną 
skonsultowała, jeśli to jest możliwe. Taka moja prośba. Natomiast pytanie do pana wójta 
następujące - już teraz montowana jest na placu zabaw tzw. piramida. Rozmawiałem  z 
panem sołtysem, że będzie potrzebna tam podsypka ze żwiru, piasku. To nie może być 
taki zwykły piasek, to musi być żwir odpowiedni. O ile mogę załatwić transport (kogoś, 
kto pojedzie po żwir), o tyle kwestia finansowania jest otwarta, to znaczy, chciałem 
zapytać skąd pieniądze na to, i w jaki sposób  można rozwiązać ten problem? Wiadomo, 
że nikt za darmo nie pojedzie. Czy z FS te pieniądze przeznaczyć, czy dodatkowe jakieś 
dostaniemy? Ponieważ, jeżeli ta piramida powstanie na tym błocie, to nie ma sensu.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o FS to decyduje zebranie wiejskie. Sądzę, że 
pan sołtys porozmawia z panem radnym, jak to przebiega i w jakiej to formie jest 
robione. Plac jest gminny. Na FS przeznaczamy jako gmina ok. 400 tys. W ramach FS 
można piasek nawieźć, można wszystko zrobić. Nie wyobrażam sobie, że mamy FS 400 
tys.  i w budżecie gminy gdzieś się znajdą jakieś dodatkowe pieniądze. Trzeba rozkładać 
te inwestycje na lata. Sądzę, że pan sołtys się spotka i sobie poustalacie. Natomiast, jeśli 
chodzi o dyrektora gimnazjum to będzie konkurs.  
 
Marian Fita – Szkoda panie radny, że pan się zwraca z tym do pana wójta, bo ja 
informowałem pana, że zebranie wiejskie zadecydowało, że środki w całości na ten rok 
przeznaczone są na zakup sprzętu. Ja muszę realizować decyzję zebrania wiejskiego. 
Urządzenie, które jest zakupione w pełni zamyka środki na ten rok z FS. Dlatego 
zwróciłem się do pana, że rodzice, którzy bardzo chcą tego, żeby we własnym zakresie. 
To nie są duże pieniądze. Ale ja też wszystkiego finansować nie mogę ze środków 
własnych. Myślę, że polemika jest zbędna. To załatwimy między sobą. 
 
Iwo Iwaszków – Czy mogę się odnieść do tego? Króciutko. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę bardzo. 
 
Iwo Iwaszków – Panie sołtysie rozmawialiśmy o tym, że mam załatwić kogoś, kto by 
przywiózł to. Jesteśmy na sesji, mam prawo głosu i chciałbym się odnieść. Znalazłem 
taką osobę, ale ona tego nie zrobi za darmo, dlatego pytanie moje jest, czy znajdą się 
pieniądze dodatkowe na to? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jeśli chodzi o dysponowanie FS - każde 
sołectwo musi się zmieścić w danym budżecie. Do pewnego momentu może dokonywać 
przesunięć, ale ten moment już upłynął. Prosiłbym sprawy takie, typowo sołeckie, 
rozstrzygać na forum zebrania wiejskiego. 
 
Rafał Hossa - Środki przeznaczone na FS gmina przeznacza na poszczególne sołectwa. 
Każde sołectwo dzieli swoje przedsięwzięcia. Tutaj nie ma dodatkowych pieniędzy na 
transport.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jesteśmy w punkcie „Wnioski i 
zapytania”. Nie widzę chętnych do zabrania głosu.  
 
Ad. 17. 
Leszek Wicha – Chciałem podziękować panu staroście za wycinkę krzaków w 
miejscowości Paździorno. Gorące podziękowania dla pracowników, którzy naprawdę 
żmudną i niebezpieczną czasami pracę muszą wykonywać. Proszę przekazać 
pracownikom podziękowania.  
 
Ryszard Pisarek - Mam zapytanie jako radny, mieszkaniec tejże gminy. Nie chciałbym 
tutaj nikomu jakiejś uwagi zwrócić, tylko bym prosił, żeby każdy kierownik jednostki 
wokół swej posesji, którą zarządza, pooglądał, co zrobić. Są grupy konserwatorskie, żeby 
troszeczkę zewnętrznie popatrzeć. Nie będę mówił co. Ja zaproszę na Komisję Prawa i 
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Porządku te jednostki też i będziemy omawiać. Tutaj mam zapytanie nie do pana wójta, 
ale do pana sekretarza. Zawierane są umowy z osobami, które tu porządkują centrum 
Kostomłot. Ja z podziwem wychodzę, jak to wygląda. Przychodzicie państwo na sesję to 
widać, że osoby, które są zatrudnione, i są opłacane z pieniążków podatnika -  
egzekwować! Jest tu obiekt sakralny. Jest mi przykro mówić, że widzę jakieś butelki po 
alkoholu, jakiś kosz rozwalony. To jest wizytówka gminy – Kostomłoty. Ja nie chcę się 
rozwodzić o każdej miejscowości, ale ja tu przyjeżdżam do Kostomłot i chciałbym, żeby 
ten porządek wzrokowy był zauważalny. Prosiłbym państwa kierowników jednostek, żeby 
obejrzeli swoje obiekty wokoło. 
  
Marian Fita – Pan radny Pisarek mówi obiekt sakralny. Chcę zaznaczyć, że to jest teren 
powiatu. O ile wiem powiat gdzieś w zeszłym tygodniu sprzątał centrum, ale nie wiem, 
czy tylko koło hotelu, czy miał za zadanie sprzątnąć wszędzie. Ta droga wzdłuż centrum 
była sprzątana.  
  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ludzie, nie dajmy się zwariować, bo ja 
rozumiem - mienie powiatowe, mienie gminne. Za chwilę będziemy stali na swoim 
podwórku, będzie na drodze przy mojej posesji leżała butelka i nie podniosę jej, bo to 
jest droga gminna. Czasami mam wrażenie, że rozmawiamy o takim „matrixie”. 
Wyjdźmy, posprzątajmy te butelki, które leżą przy naszej posesji, bo będziemy czekali na 
gminę pół roku i będziemy tylko na sesjach apelowali o to.  
 
Iwo Iwaszków - Jeżeli chodzi o butelki i śmieci to sprzątajmy we własnym zakresie, ale 
była taka sytuacja, że był kosz uszkodzony przy poczcie i on tam leżał 3-4 dni, i nikt się 
tym nie interesował. A to powinno być zrobione ad hoc.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Był to wypadek samochodowy, gdzie został uszkodzony 
płot i kosz na śmieci. Musi przyjechać ubezpieczyciel, żeby wycenić. Nigdy nie było takiej 
możliwości, że wcześniej usuwa się uszkodzenia przed przybyciem ubezpieczyciela. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawy bieżące. Nie widzę chętnych do 
zabrania głosu.  
 
Ad. 18. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogłaszam zakończenie XXIX sesji Rady 
Gminy.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 8.00 do godzi. 8.51. 
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Załącznik nr 1 
 

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                        

XXVIII sesji w dniu 3 listopada 2016 r.  
 

1. Uchwała Nr XXVIII/179/16 w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z 
wielofunkcyjnego boiska sportowego w miejscowości Kostomłoty. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 
 

2. Uchwała Nr XXVIII/180/16 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy 
Gminy Kostomłoty z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 r.”. 
Uchwała będzie realizowana w roku 2017. 
 

3. Uchwała Nr XXVIII/181/16 w sprawie wytypowania sołectw do 
uczestnictwa w Programie  Odnowa wsi w Województwie Dolnośląskim. 
Zgłoszone do Programu miejscowości będą mogły korzystać ze wsparcia udzielanego 
przez Samorząd Województwa.  

 
 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu. 
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